
Protokół 
z posiedzenia Wojewódzkiej Rady Bezpiecze�stwa Ruchu Drogowego 

z dnia 14.12.2005r. 

 

Posiedzenie Wojewódzkiej Rady Bezpiecze�stwa Ruchu Drogowego 

odbyło si� w sali konferencyjnej Urz�du Wojewódzkiego w Kielcach.  

Spotkanie otworzył dyrektor Wojewódzkiego O�rodka Ruchu Drogowego Pan 

Czesław Dawid. Przywitał przybyłych go�ci i przedstawił swoje refleksje na 

temat działalno�ci WR BRD. Nast�pnie sekretarz WR BRD, Pan Tadeusz 

Solarz, przedstawił porz�dek obrad (zał.).  

Posiedzenie Rady dotyczyło przede wszystkim planu pracy WR BRD na 

rok 2006.  

Prezentacj� planowanych działa� WR BRD w 2006 roku rozpocz�ł, jej 

sekretarz, Pan Tadeusz Solarz. 

Dyrektor �wi�tokrzyskiego Zarz�du Dróg Wojewódzkich Pan Wojciech 

Płaza omówił przedsi�wzi�cia i działania podj�te w powiecie Kazimierskim: 

budowa o�wietlenia, przebudowa skrzy�owa�, kanalizacja skrzy�owa�. 

Przedstawił równie� inne realizowane i zaplanowane przez �ZDW na najbli�sz� 

przyszło�� działania.  

Nast�pnie Pani Ewa Sayor z Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i 

Autostrad przedstawiła jak według niej prawidłowo powinien wygl�da� plan 

pracy WR BRD: 

1. Zebranie informacji od zarz�dcy dróg o planowanych działaniach 

w zakresie poprawy BRD. 

2. Przeanalizowanie tych zada� pod k�tem np.: rekomendowania 

zada� w sposób najistotniejszy poprawiaj�cy BRD. 

3. Zainspirowanie pozostałych zarz�dców dróg, aby i oni w swoich 

planach uwzgl�dnili popraw� BRD. 



4. Przyj�cie oceny stanu BRD przedstawionego przez KWP i 

skonfrontowanie tego z planowanymi działaniami zarz�dców 

dróg. 

5. Zainspirowanie zarz�dców dróg do tego, aby sprawy BRD były 

uwzgl�dniane w wi�kszym stopniu ni� jest do tej pory. 

Naczelnik WRD KWP w Kielcach Pan mł. insp. Kazimierz Zieli�ski 

zgadzaj�c si� z wypowiedzi� Pani Ewy Sayor przedstawił swoje wnioski 

dotycz�ce planu BRD oraz działa� WRD KWP dotycz�cych tej sprawy. Omówił 

równie�, co jest głównym powodem kolizji i wypadków drogowych i co nale�y 

zrobi�, aby ich liczba była jak najmniejsza oraz jak wygl�da infrastruktura drogi 

bezpiecznej. Nast�pnie poruszył temat powołania Powiatowych Rad BRD, lub 

przynajmniej zapraszania przedstawicieli Starostw Powiatowych na spotkania 

WR BRD. 

Pan Kałwa Dariusz omówił swoje propozycje poprawy BRD m. in. 

konkurs plastyczny dla dzieci ze szkół podstawowych pn.: „Wiem jak 

przechodzi� przez jezdni�”, w którym dzieci miałyby zaprojektowa� znak 

„Uwaga Samochód”, który ustawiony byłby przy wyj�ciu ze szkoły na drog�.  

Pan Komendant  Fabija�ski nawi�zuj�c do propozycji Pani Sayor 

podkre�lił, i� taka forma tworzenia planu pracy WR BRD b�dzie du�o lepsza i 

zaproponował co nale�y zrobi� aby j� zastosowa�. Nast�pnie uczestnicy 

spotkania przedstawili pomysły przebudowy planu pracy WR BRD. 

Dyrektor WORD Pan Czesław Dawid zaproponował, aby wszystkie 

instytucje wchodz�ce w skład WR BRD do ko�ca lutego br. przesłały na adres  

sekretariatu WR BRD swoje propozycje nowego planu pracy, który byłby 

przedstawiony na nast�pnym posiedzeniu WR BRD, co zostało przyj�te przez 

Rad�. 

Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Regionalnego Urz�du 

Wojewódzkiego Pan Tomasz Pokrzepa poinformował Rad� o projektach 

Programu Poprawy Bezpiecze�stwa Miejsc Niebezpiecznych, które bior� udział 



w drugiej edycji konkursu oraz ile nasze województwo mo�e dosta� 

dofinansowania do realizacji tego programu.  

Pani Dyrektor Lipi�ska stwierdziła, �e małe zainteresowanie było ze 

strony Powiatów i Gmin w sprawie pozyskiwania �rodków i realizacji Programu 

Poprawy Bezpiecze�stwa Miejsc Niebezpiecznych, a przecie� wiemy, kto 

zarz�dza jak� drog� i to do zarz�dzaj�cego drog� nale�y działanie w tym 

zakresie. A zatem mo�e Rada powinna bardziej inicjowa� i zach�ca� do 

działania na rzecz brd. 

Pani Dyrektor Płaza stwierdził, �e dobrze byłoby, aby KR BRD maj�c 

pieni�dze na program likwidacji miejsc niebezpiecznych przekazała je do 

dyspozycji poszczególnych Wojewódzkich Rad BRD, a te najlepiej wiedziałyby 

jak je wydatkowa�.  

Zdaniem Dyrektora Płazy nie wszystkie kryteria okre�lone przez KR BRD daje 

si� tak łatwo spełni�. Przykładem mo�e by� w�zeł Sitkówka-Nowiny, gdzie 

efekt rozwi�zania mo�e nast�pi� dopiero po kilku latach, a zgodnie z 

programem KR BRD musi wyst�pi� ju� po roku, a wi�c cało�� zadania nie 

mo�na przedło�y� jako zgodnego z programem likwidacji miejsc 

niebezpiecznych i przedkłada si� jedynie mał� cz��� zadania np. sygnalizacj� 

�wietln�. Staje si� to wszystko troch� fikcyjne. 

 Decyzja co robimy za okre�lone pieni�dze przekazane przez KR BRD, 

powinno by� decyzj� WR BRD, poniewa� równie� rozwa�ana jest przez 

fachowców, ale z uwzgl�dnieniem lokalnych potrzeb i mo�liwo�ci.  

 Pan in�. Wysocki stwierdził, �e �le jest, �e ocena miejsca niebezpiecznego 

jak wskazuje KR BRD dokonywana jest tylko pod k�tem ilo�ci zabitych, a nie 

ilo�ci zdarze�, bo w przeciwnym wypadku nie b�dzie pozytywnych efektów jak 

„zmniejszenie ilo�ci zabitych”. Sekretarz T. Solarz stwierdził, �e Rada mo�e 

wyst�pi� z wnioskiem do KR BRD o rozwa�enie mo�liwo�ci dzielenia 

pieni�dzy według okre�lonych wska�ników na poszczególne województwa. 



Pani dyrektor Sayor uwa�a, �e mo�na w jaki� sposób zainspirowa� KR BRD 

poprzez wnioski z poszczególnych WR BRD w Polsce, aby okre�liła 

jednoznaczne wska�niki na podstawie których mo�na przekaza� je 

poszczególnym WR BRD, tak jak to jest w GDDKiA. 

W dyskusji ustalono, �e wniosek taki zostanie opracowany przez Zespół d/s 

pozyskiwania �rodków pieni��nych w najbli�szym terminie.  

Na koniec spotkania Sekretarz omówił sprawy ró�ne m.in.: 

- przypomniał, �e zbli�a si� okres sprawozdawczy i prosił, aby materiały do   

sprawozdania przesyła� terminowo do sekretariatu Rady, 

- zgodnie z Regulaminem Rady Zespoły Robocze powołane przez Rad�, winny 

zło�y� swoje sprawozdania ze swojej działalno�ci do sekretariatu Rady w 

terminie do ko�ca lutego 2006r., aby omówienie ich mogło wej�� do porz�dku 

obrad na najbli�szych posiedzeniach. 

Poinformował równie�, �e istnieje strona internetowa WR BRD, która w 

obecnej w chwili jest uzupełniana i aktualizowana. 

Jeszcze raz Sekretarz poprosił o to, aby materiały i propozycje do planu pracy 

przesyła� w wyznaczonym terminie tj. do ko�ca lutego 2006r. na adres 

sekretariatu WR BRD.  

Nast�pnie Sekretarz dzi�kuj�c go�ciom za przybycie zako�czył posiedzenie 

Rady.  

 

 

 

             Protokółował 
 Kazimierz Baziak  

 

 

 
Sekretarz WR BRD w Kielcach 
 

 
Tadeusz Solarz 


